
1

Protokół z XXXVI sesji
Rady Miasta Malborka

w dniu 7 listopada 2013 r.

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz.
11:00 do 14:30.

pkt 1
Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.

Sesję otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski. Na
podstawie listy obecności (zał. nr 1) stwierdził, że na stan 21 radnych obecnych jest 21. Sesja
jest prawomocna do podejmowania uchwał.
Przewodniczący powitał radnych, burmistrza Andrzeja Rychłowskiego, zastępców burmistrza
Jerzego Skoniecznego i Macieja Ruska,  dyrektorów, kierowników i prezesów firm
komunalnych Miasta, „Zasłużonego dla Miasta Malborka” Jerzego Fryca, mieszkańców
pochodzących z kresów wschodnich, dyrektora biura Europosła Tadeusza Cymańskiego -
Adama Ilarza, pracowników urzędu, media oraz mieszkańców miasta.

pkt 2

Przyjęcie porządku obrad.

Radni otrzymali porządek na piśmie, jest on następujący:
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Informacja o realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych.
5. Zapytania i interpelacje radnych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian  wieloletniej prognozy finansowej – VII zmiana;
b) zmian budżetu miasta na 2013 rok – X zmiana;
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie miasta;
d) określenia wzorów formularzy dotyczących podmiotów i przedmiotów opodatkowania

niezbędnych do wymiaru i poboru podatku od nieruchomości, podatku rolnego i
podatku leśnego deklaracji i informacji podatkowych;

e) nadania nowej nazwy ulicy;
f) zmiany uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia bonifikat i wysokości

stawek procentowych bonifikat przy oddawaniu nieruchomości w użytkowanie
wieczyste lub sprzedaży, w związku z realizacją roszczeń wynikających z art. 209a
ustawy o gospodarce nieruchomościami;

g) wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania programu gospodarki
niskoemisyjnej;

h) zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy Centrum Profilaktyki i
Terapii Uzależnień w Malborku;

i) udzielenia w 2014 roku Gminie Miasta Elbląg pomocy finansowej na pokrycie
kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych będących
mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork;

j) tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla niektórych nauczycieli;
k) ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego –

Ośrodek Sportu i Rekreacji w Malborku oraz określenia szczegółowych zasad i trybu
udzielania oraz rozliczania tych dotacji;
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7. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8. Informacja   przewodniczącego   rady   i   burmistrza  o   wynikach   analizy   oświadczeń

majątkowych radnych i pracowników UM.
9.   Informacja w sprawie protokołu z  XXXV sesji Rady Miasta Malborka.
10. Komunikaty i wolne wnioski.
11. Zakończenie sesji.
Uwag do porządku radni nie mieli.

pkt 3
Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).
Radna Joanna Iglińska pyta o szczegóły spotkania burmistrza z dyrektorem Generalnej
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Gdańsku.
Radny Leszek Witkiewicz zapytał: czy nabór na wole stanowiska urzędnicze dotyczy
pracowników zwolnionych, czy będą to osoby, które zwiększą stan zatrudnienia?
Radny Krzysztof Grylak
 Pytanie dotyczy naboru na stanowisko podinspektora w Wydziale Gospodarki

Komunalnej i Ochrony Środowiska. Czy to jest dodatkowy etat, czy to jest
podyktowane odgórnie, czy ktoś poszedł na emeryturę?

 Jeżeli chodzi o spotkanie burmistrza z dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg
Krajowych i Autostrad to, czy była mowa o obwodnicy Miasta Malborka.

 Kolejna sprawa dotyczy III Europejskiego Forum Nowych Idei. Dowiaduję się, że
zastępca burmistrza M. Rusek brał udział. Debaty w czasie Forum obejmowały
tematykę nowych rozwiązań społeczeństw, gospodarki, europejskiej demokracji, które
przyniosą rozwój, bezpieczeństwo i trwałe podstawy dobrobytu. To tak pięknie brzmi.
Odwołam się do  informacji o realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów
Społecznych. Te dwie informacje chciałem połączyć i dopowiedzieć się o jakie
zagrożenia chodzi, bo chyba nie wynikające z europejskiej demokracji rozwoju,
bezpieczeństwa i trwałych podstaw dobrobytu?

 Kolejna sprawa dot. pomieszczeń dla Komitetu Ochrony Praw Dziecka, czy to
inicjatywa społeczna, czy odgórna i gdzie miałoby się znajdować lokum?

 Odbyło się Walne Zgromadzenie Pętla Żuławska, na którym ustalano plan działalności
spółki na 2013 i 2014 rok. Czy ten plan został ustalony i gdzie jest dostępny?

 Ostatnia sprawa jest dłuższa i bardziej skomplikowana i będzie wymagała
uzasadnienia. Dotyczy programu POWER BOX. Gdzie można zapoznać się z
programem i jaki jest scenariusz?

Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski poprosił radnego, ażeby wrócił do tej sprawy w
punkcie 7 porządku.
Radny Marek Charzewski, moje pytanie dotyczy uczestnictwa zastępcy burmistrza Jerzego
Skoniecznego w posiedzeniu Komisji ds. Rozwoju Społecznego Gdańskiego Obszaru
Metropolitalnego. Na spotkaniu zaprezentowano 3 metropolitalne przedsięwzięcia z zakresu
edukacji, którą mogą być w przyszłym okresie programowania finansowane w ramach tzw.
zintegrowanych inwestycji terytorialnych. Czego mają dotyczyć te przedsięwzięcia?
Radny Dariusz Kostrzewa – sprawa dotyczy III Europejskiego Forum Nowych Idei. Powstał
tam niezwykle ważny dokument pn. Deklaracja Sopocka. Proszę o przybliżenie, jakie wnioski
i konsekwencje z tego wynikną dla naszego miasta?
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Drugie pytanie dotyczy Konferencji Generalnej Związku Państw Bałtyckich Union of
the Baltic Cities (UPC). W konferencjach udział wzięli delegaci poszczególnych gmin, nasze
miasto reprezentował burmistrz Andrzej Rychłowski. W pierwszym panelu otwartego forum
podjęto temat "Inwestowanie w młodych ludzi", czyli w jaki sposób promować zatrudnienie i
dobro młodych ludzi i jak przeciwstawiać się ich marginalizacji. Czy nasza młodzież w jakiś
sposób skorzysta z koncepcji wypracowanych na konferencji, ponieważ wiemy jak wyludnia
się nasze miasto w przedziale wiekowym 20 - 30 lat.
Zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny odpowiadając radnemu Grylakowi: Komitet Ochrony
Praw Dziecka do tej pory miał siedzibę w Urzędzie Miasta. Zmiana wiąże się z tak zwanym
„niebieskim pokojem”. Dzieci, które są ofiarami przestępstw są przesłuchiwane na policji, co
jest dla nich bardzo stresujące. Znaleźliśmy pomieszczenie na strychu żłobka, które
zaadoptujemy przy pomocy więźniów na nową siedzibę i na „niebieski pokój”.

Odnośnie pytania radnego Charzewskiego jest to ujednolicenie systemu
informacyjnego. Mieszkaniec Tczewa, Pruszcza, czy innej miejscowości wejdzie na stronę i
uzyska pełną informację o wszystkich typach szkół.
Zastępca burmistrza Maciej Rusek - jeśli chodzi o zgromadzenie wspólników „Pętla
Żuławska”,      to wspólnicy nie przyjęli zaproponowanego przez zarząd budżetu na 2014 rok.
Zarząd został zobowiązany do przepracowania swojej propozycji i przedstawienia nowej
wersji budżetu do 15 listopada br.

Pytanie dotyczące III Europejskiego Forum Nowych Idei - myślę, że nie warto panie
Krzysztofie z ironią, czy z przekąsem podchodzić do konferencji, w której uczestniczy już po
raz 3 ponad półtora tysiąca osób z całego świata i najważniejszych miast w Europie i Polsce.
Konferencja jest pod patronatem Prezydenta RP. Uczestniczyli w niej ludzie nauki, kultury i
polityki, samorządów i kościoła, warto więc wysłuchać ich i uczyć się.
Jeśli chodzi o deklarację Sopocką to ma ona definiować najważniejsze obszary rozwoju
Europy. Nacisk położono na innowacje i kapitał społeczny.
Burmistrz Andrzej Rychłowski - czekamy na budżet państwa i mamy nadzieje, że znajdą się
w nim środki na II nitkę mostu i cały układ komunikacyjny, to jest ok. 80 mln złotych, z
czego 40 % to sam most. Jak podają analizy Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i
Autostrad, to do 2035 roku uzyskamy pełną przejezdność tego wąskiego gardła, które od 50
czy 40 lat jest solą w oku mieszkańców i wszystkich przejeżdżających. Stąd też moje
ustawiczne spotkania z dyrektorem GDDKiA i telefony do ministerstwa. Jeżeli chodzi o
obwodnicę, to jesteśmy na liście rezerwowej. Cały czas jednak pomimo skomplikowanej
procedury czekamy na budżet państwa i przystąpimy do ogłoszenia przetargów. Pan minister
obiecał, że osobiście przyjedzie do Malborka i wtedy wszyscy będziemy świętować. Będę o
tym informował specjalnie. Przebiliśmy się ze świadomością do rządu, natomiast może
zmienić się rząd i wtedy mostu może nie być. Tak też może być.

Jeśli chodzi o zatrudnienie w urzędzie to nie są to dodatkowe etaty. Konserwator
zabytków złożył wymówienie, a pozostałe konkursy to wymóg związany z ustawą śmieciową
- windykacja opłat za śmieci.

Konferencja Generalnego Związku Państw Bałtyckich Union of the Baltic Cities
(UPC)   w tym roku odbyła się w Finlandii. Odbywa się co 2 lata. Tematem przewodnim była
młodzież. Jest problemem w całej Europie, jak trudno młodzi ludzie wchodzą w rynek pracy.
Zastanawiano się, co zrobić, żeby ułatwić młodym ludziom wejście w rynek pracy. Nie
wypracowano stałego modelu, tym nie mniej przesłanie jest takie, aby zarząd pozyskiwał
środki na pomoc młodzieży.
Radny K. Grylak - nie dowiedziałem się jaką inicjatywą jest Komitet Ochrony Praw Dziecka
czy odgórną, czy oddolną. Odnośnie wypowiedzi M. Ruska, to skąd Panu wiadomo, czy ja z



4

ironią i przekąsem mówię, chociaż faktycznie niektóre fragmenty naszej rzeczywistości
wyglądają jak ponura groteska, koszmarna groteska, o czym znajdzie się oddźwięk w mojej
interpelacji.
Pan Burmistrz powiedział, „chyba, że się rząd zmieni to mostu nie będzie”. Panie Burmistrzu
na pewno mostu nie będzie. W tej sali w 2007 roku dopinaliśmy szczegóły obwodnicy.
Zmienił się rząd i obwodnica wyparowała. Dziękuję

pkt 4
Informację o realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych radni otrzymali
na piśmie (zał. nr 3).
Radny Leszek Witkiewicz - realizatorami Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych
w Malborku jest wiele instytucji, stowarzyszeń i organizacji pozarządowych a między innymi
Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, Powiatowy Urząd Pracy, Centrum Profilaktyki i
Terapii Uzależnień, Stowarzyszenia „Fides”, „Agape”, PCK  i wiele innych. Miejski Ośrodek
Pomocy Społecznej pewne zadania realizuje sam, bądź we współpracy z wyżej
wymienionymi jednostkami. Jest też koordynatorem i animatorem działań na tym polu.
Przedstawiony materiał przedstawia główne zadania realizowane w roku 2012 i 2013.
Chociaż informacja nie wyczerpuje wszystkiego, zwłaszcza zadań realizowanych przez
organizacje, to daje możliwość poznania potrzeb i sposobu ich zaspokajania. Do
podstawowych liczb w materiale trzeba podchodzić z pewną rezerwą. Nie można sumować
liczby osób korzystających z pomocy żywnościowej, są to te same osoby. Wartość
przekazanej żywności w trzech kwartałach wyniosła 117 tys. ton. Generalnie można
stwierdzić, że różnorodność i wielkość podejmowanych działań jest adekwatna do
możliwości, ale nie wyczerpuje występujących potrzeb z uwagi na niewystarczające środki
finansowe i rzeczowe.  Na przykład brak mieszkań utrudnia walkę z bezdomnością.

Komisja ds. Społecznych wnioskuje, aby Rada przyjęła podstawową informację
i z wyrozumiałością podeszła do zgłaszanych wniosków na pomoc społeczną przy
konstruowaniu budżetu na 2014 r.
Radny K. Grylak stwierdził, że obszar gdzie ma się spełniać pomoc społeczna niesamowicie
wzrasta. Radny pyta o działanie na rzecz rozwijania świadomości zagrożeń. To jest cel
nadrzędny, czyli nadpriorytetowy. Jak to się ma do tej idei, tej recepty, którą usłyszeliśmy na
III Europejskim Forum Nowych Idei? Prosi o komentarz dyrektora Miejskiego Ośrodka
Pomocy Społecznej.
Jacek Wojtuszkiewicz dyr. MOPS - działanie na rzecz rozwijania świadomości zagrożeń jest
przede wszystkim prowadzone w zakresie prac socjalnych, które wykonują pracownicy
socjalni. W 2012 roku odbyło się 49 szkoleń w związku z tym tematem. W tym roku już
więcej bo 55 szkoleń. Pomoc finansowa, na którą ludzie najbardziej oczekują schodzi na plan
dalszy. Priorytetem jest praca socjalna z klientem, z rodziną i uświadamianie o zagrożeniach
jakie mogą pojawić się  w rodzinie i szkole. Pracownicy socjalni pokazują kierunki działania,
jak powinna funkcjonować rodzina. Szykują się bardzo duże zmiany do ustawy o pomocy
społecznej. Główny nacisk będzie na pracę socjalną, na pracę z rodziną. Pomoc finansowa
będzie ostatecznością.
Radny K. Grylak - akcentuję to dość mocno, bo kilkanaście lat temu czytałem pewnego
amerykańskiego obserwatora zjawisk społecznych i on powiedział, że mapa światowego
głodu pokrywa się z mapą fałszywych ideologii. Powiedzmy sobie szczerze, że problemy
rodzinne, to są pochodne, które z zewnątrz do nas docierają, że rodzina jest niewydolna, że
ojciec musi emigrować za chlebem. Pojawiają się eurosieroty. Z pełnym szacunkiem dla pana
dyrektora i dla inicjatywy jaką pan prowadzi. Dziękuję.
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Radny Leszek Witkiewicz poinformował, że dwa dni temu komisja ds. Społecznych spotkała
się z pracownikami socjalnymi. Jest problem, a mianowicie brak bezpośredniej pomocy
psychologa.  To przyspieszyłoby załatwianie wielu spraw.

pkt 5
Radni złożyli następujące zapytania i interpelacje:
Radny Jan Wilk

 Zgodnie z obowiązującą ustawą o systemie oświaty od września 2014 roku
sześciolatki pójdą do szkoły, do I klasy. Chciałbym zapytać jak jesteśmy
przygotowani, jak szkoły są przygotowane do realizacji tego zagadnienia? Ilu
sześciolatków mamy, w jakich szkołach? Czy jesteśmy gotowi, i co trzeba
jeszcze zrobić, i jakie środki na to zarezerwować, żeby szkoły bezpiecznie
przyjęły dzieci, żeby dzieci miały dobre warunki do nauki a nauczyciele dobre
warunki do pracy. Proszę o udzielenie odpowiedzi na piśmie.

 W dniu 27 września br. na stronach internetowych miasta czytamy wypowiedź
jednego z burmistrzów chyba cyt: ”modernizacja nabrzeża nad Nogatem,
będzie nowoczesna przystań od wiosny 2014 roku będzie funkcjonowała
nowoczesna przystań pasażersko-żeglarska, wartość projektu 1.150.000 zł. W
załączniku jest szkic graficzny z krótkim komentarzem-realizacja przystani
pasażerskiej pozwoli także na wykonanie dodatkowych prac”. Niecały tydzień
później w dniu 2.10.br.na stronach internetowych i w prasie ukazała się
informacja cyt.„Skanska rozpocznie przebudowę nabrzeża rzeki Nogat.
Realizacja zadania zakłada przede wszystkim prace remontowe istniejącego
nabrzeża, wykonanie murów oporowych i schodów żelbetonowych. Władze
samorządowe zrezygnowały z budowy przystani pasażerskiej. Wartość robót
935 tys.zł.” Pytam, czy to w tym krótkim czasie doszło do reorganizacji
projektu, czy może są to redakcyjne zapędy. Chcę, żeby ludzie wiedzieli, czy
będzie przystań czy nie.

 W BIP jest informacja, że sprzedano w trybie przetargowym nieruchomość
przy  ul. Głowackiego za kwotę ponad 300 tys. zł. W opinii wielu ludzi nie jest
to wygórowana kwota. Kwota, która nie ratuje budżetu miasta. Dlatego apel
mieszkańców, żebyśmy rozważnie sprzedawali majątek miasta, jeżeli nie ma
takiej konieczności. Dziękuję.

Radna Teresa Zdanowicz
 Grunt pomiędzy sądem a byłą apteką przy ul. 17 marca, stan jest taki sam jak w 2011

roku. Czy miasto ma wpływ na właściciela?
 Ul. Wybickiego 3 niedokończona inwestycja gdzie się zbierają bezdomni, jest tam

straszny fetor  i bałagan. Proszę o zajęcie się sprawą.
 Ulica Rolnicza – bardzo zły stan nawierzchni, czy będzie remont tej ulicy?
 Sygnalizacja świetlna przy byłej Szkole Podstawowej Nr 3 jest już zbędna. Można by

przesunąć sygnalizację na wysokość ul. Kochanowskiego – mieszkańcy stawiają to
pod rozwagę.

Radny Krzysztof Grylak
 Uważam, że interpelacja radnego Wilka w sprawie sześciolatków jest jak najbardziej

zasadna, bowiem organ kontrolny wystawił bardzo negatywną cenzurkę dla
przygotowania placówek na terenie kraju, stąd pytanie radnego jak to jest u nas, w
naszej gminie.

 Nawiązując do mojej poprzedniej interpelacji w sprawie Nowej Wsi prosiłem, ażeby
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przesunąć przejście dla pieszych o 10 m. Trzeba coś z tym zrobić, żeby nie doszło do
wypadku.

 Do kogo należy pojemnik na śmieci przy Grudziądzkiej 27 b i na czyim on jest
gruncie, czy można dać mieszkańcom nadzieję, że będzie tam schludnie? Jakie są
prognozy na rozwiązanie problemów parkingowych tej okolicy. Jak można
przypuszczać, niebawem przybędzie tam mieszkańców.

 Czy tegoroczny budżet miasta był w sposób pośredni lub bezpośredni obciążany
jakimś ekwiwalentem z tytułu publikowania pracy samorządu przez którąkolwiek z
działającej na terenie miasta Malborka medialnych redakcji?

 Kolejna sprawa dotyczy obwodnicy. Na problem popatrzymy z retrospekcji. Z każdej
informacji o pracy międzysesyjnej burmistrza dowiadujemy się, że spotykał się w
Warszawie, że nawiązywał kontakt. Z tego co dowiadywaliśmy się od burmistrza
wynikało, że obwodnica jest jak najbardziej na kursie i na ścieżce. Gdyby nie fakt, że
pewien bezczelny dziennikarz, parszywym piórem opublikował fragment
obwodnicowego programu rządu Donalda Tuska, w którym to programie obwodnicy
dla Malborka nie ma. Dzisiaj słowa burmistrza o obwodnicy nabierają cynicznej blagi.

 Ostatnia moja interpelacja cyt:.„23. października br. burmistrz Andrzej Rychłowski
wraz z zastępcą Jerzym Skoniecznym wzięli udział w spotkaniu inaugurującym start
pierwszego w Polsce programu edukacyjnego POWER BOX, który zawitał do szkół
powiatu malborskiego. Celem programu jest zaciekawienie uczniów naukami ścisłymi
przy wykorzystaniu innowacyjnych pomocy dydaktycznych oraz zachęcenie do
eksperymentowania i poznawania świata energii. Nowy program edukacyjny
zaprezentowali rzecznik prasowy RWE Polska oraz przedstawiciel Centrum Nauki
Kopernik”.

Wobec tego mam następujące pytania:
1. Czy ów program jest autoryzowany przez Ministerstwo Edukacji Narodowej?
2. Gdzie można zapoznać się ze szczegółami owego programu, który jak podaje pan burmistrz
do miasta, do nas „zawitał”?
3. Jaki jest scenariusz jego realizacji?

I tutaj pozwolę sobie rozwinąć uzasadnienie, niektóre jego fragmenty wyglądają jak
groteska – bardzo ponura, ale uzasadnić mi wolno. Pytanie nie jest bezpodstawne. Ostatnio
bowiem jest medialnie bardzo głośno wokół Centrum Nauki Kopernik, a to za sprawą – jak
podają – pewnego eksponatu galerii „Człowiek i środowisko”, zatytułowanego „Strefy
erogenne”, gdzie dzieci dowiadywały się – tu cytat za TVN Warszawa (będą 4 zdania):
cyt.„Pieszczoty penisa i jego okolic powodują niezwykle intensywne doznania, chociaż
fałszywe jest rozpowszechnione przekonanie, że to jedyne wrażliwe seksualnie miejsce na
ciele mężczyzny. Często pieszczoty te traktuje się tylko jako drogę do uzyskania wzwodu.
Tymczasem są one przyjemne same w sobie – i ostatnie zdanie (przyp. KG) – Dotykanie,
uciskanie penisa, moszny, w której spoczywają jądra, obszaru otaczającego genitalia,
całowanie ich, jak też głaskanie i pocieranie dłonią, ustami, piersiami i włosami jest
niezwykle podniecające – poucza kobiecy głos automatu” – koniec cytatu.
Stanowisko rzeczniczki Centrum Nauki Kopernik p. Katarzyny Nowickiej – cytat z
powyższego medium: cyt.„Treści zawarte w eksponacie, są jak najbardziej merytoryczne i
prezentują rzetelną wiedzę naukową”.

Poza tym dowiedzieć się można, że europoseł były minister edukacji prof. Ryszard
Legutko skierował do prokuratury zawiadomienie o możliwości popełnienia przestępstwa
przez Centrum Nauki Kopernik uzasadniając, że instruuje ono – cytat: „jak stymulować
seksualnie chłopców i dziewczęta”, co według profesora propaguje zachowania pedofilskie i
pornografię. Ponadto samo Centrum Nauki Kopernik podaje, że otrzymało ponad 10 tysięcy
głosów protestu i czasowo zawiesiło działanie eksponatu, choć jak utrzymuje – tu cytat za G.
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Wyborczą: „nie czyni on nic złego”. Dodać należy, że Centrum Nauki Kopernik m.in.
eksponat „Strefy erogenne” konsultowało z: prof Zbigniewem Izdebskim – pedagogiem,
seksuologiem i stałym współpracownikiem WHO (WHO to Światowa Organizacja Zdrowia),
p. Pauliną Lelujka – certyfikowaną psychoterapeutką; dr. Mariolą Bieńko – adiunktem w
Katedrze Studiów Rodziny i Patologii Społecznej w Instytucie Stosowanych Nauk
Społecznych Uniwersytetu Warszawskiego; ks. Jackiem Prusakiem – jezuitą, dr. Psychologii
Uniwersytetu Jagiellońskiego, autorem tekstów m.in. w Tygodniku Powszechnym i Gazecie
Wyborczej.

Widzimy więc, że sytuacja jest kontrowersyjna a stanowiska przeciwstawne, dlatego
tym bardziej winniśmy zgłębić „program edukacyjny POWER BOX, który zawitał do szkół
powiatu malborskiego”, a może nawet wstrzymać się z jego wdrażaniem, nim stanowiska nie
zajmie prokuratura, bo w tym momencie trudno jest mi ustalić, z kim mamy do czynienia.

Radny Marek Charzewski
 Dot. poruszanego przez radnego Wilka protestu mieszkańców w sprawie planu

zagospodarowania przestrzennego dzielnicy Kałdowo. Zadałem pytanie, czy
udzielono mieszkańcom odpowiedzi na wnioski, które złożyli do Urzędu Miasta oraz
czy potencjalni nabywcy wystawionych na sprzedaż działek (obok planowanej drogi,
która jest w planie zagospodarowania) mają świadomość, że ta droga zostanie
zrealizowana, czy nie zostanie? W odpowiedzi na tę interpelację otrzymałem
odpowiedź, że zostanie mi ona udzielona na piśmie. Ponieważ do dnia dzisiejszego jej
nie otrzymałem, więc ponownie zwracam się o udzielenie mi tej odpowiedzi na
piśmie.

 Dlaczego został przeniesiony przystanek autobusowy przy ul. Michałowskiego? Na
przeniesionym przystanku nie ma wiaty. Czy będzie możliwość postawienia wiaty?
Proszę o wyjaśnienie tej sytuacji.

 Dot. klubu piłkarskiego działającego na naszym terenie Olimpico Malbork. Jedną z
imprez organizowaną przez klub jest turniej mikołajkowy organizowany 15 grudnia.
Czy jest możliwość dofinansowania tej imprezy?

Radny Sławomir Grudziński zwrócił uwagę, że koszy na śmieci w mieście jest bardzo mało i
nie ma gdzie wyrzucić nieczystości zebranych po psach. Poza tym pyta, czy za psa Straż
Miejska ma prawo ukarać mandatem 200 zł?

pkt 6
Podjęcie uchwał.
pkt 6 a
Projekt uchwały w sprawie zmian  wieloletniej prognozy finansowej – VII zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - w projekcie uchwały zaktualizowano
załącznik nr 1 z danymi liczbowymi. Główne zmiany polegają na wprowadzeniu wolnych
środków z 2012 roku, które zamieszczone są w projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu
na 2013  X zmiana. Inną ważną zmiana jest aktualizacja dochodów i wydatków z tytułu
potencjalnych poręczeń w związku z podpisanym przez Przedsiębiorstwo Wodociągów i
Kanalizacji z bankiem aneksem do umowy zabezpieczeniem kredytu. Dziękuję.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej
i Komunikacji, Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania - 21 głosami za, Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XXXVI/342/13 w
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sprawie zmian  wieloletniej prognozy finansowej – VII zmiana (zał. nr 4).

pkt 6 b
Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu miasta na 2013 rok – X zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - w w/w projekcie dokonano aktualizacji
dochodów zgodnie z załącznikiem nr 1, dokonano zmiany wydatków zgodnie z załącznikiem
nr 2, wprowadzono do budżetu ostatnia część wolnych środków z roku 2012 zgodnie
z załącznikiem nr 3, zaktualizowano plany rachunków dochodów własnych jednostek
oświatowych zgodnie ze złożonymi wnioskami zgodnie z załącznikiem nr 4, uaktualniono
także załącznik planu dotacji. Wszystkie zmiany     są szczegółowo opisane w uzasadnieniu.
Budżet miasta po zmianach wynosi:
dochody budżetowe – 105.394.263 zł
wydatki budżetowe – 110.603.501 zł
przychody – 10.464.803  zł
rozchody – 5.255.565 zł

Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Oświaty Kultury i Sportu, Komisji
Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji, Komisji Rozwoju Gospodarczego
i Promocji Miasta, Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.
Radny Dariusz Kostrzewa – moje pytanie dotyczy 100 tys. zł na utrzymanie zieleni miejskiej,
skąd pochodzi ta kwota, czy z wolnych środków czy z rezerwy?
Radna Teresa Zdanowicz pyta o przeniesienie 50 tys. zł z zakupów inwestycyjnych na dział
600. Czy to prawda, że środki zaoszczędzono na zakupie pojemników na śmieci? Czy
kupiono ich mniej, czy taniej? Wracając do interpelacji radnego Grudzińskiego, to
potwierdzam, że śmietników w mieście brakuje.
Radny Marek Charzewski - mamy informację, że zmniejszyła się o 79 tys. zł wartość
dochodów przedszkoli, natomiast w wydatkach mamy, że zmniejszyły się wydatki o 132
tys.zł oraz udzielono 52 tys. zł dotacji. Skąd pochodzą te środki ,czy z programu „przedszkole
za 1 zł”, czy z innych środków?
Skarbnik Miasta - na zieleń wprowadzono środki z wolnych środków. Jeżeli chodzi
o przedszkola, to są to tylko przesunięcia
Naczelnik Wydziału Oświaty Kultury i Sportu Jolanta Leszczyńska - program zaczął
funkcjonować. Wojewoda zarządza dotacją. Otrzymujemy dotację na każde dziecko
w przedszkolu publicznym i niepublicznym, a więc są to dodatkowe środki na wychowanie
przedszkolne. Pierwsza kwota została zwiększona przedszkolom publicznym na zajęcia
dodatkowe. Jest to dotacja ogólna a rozliczenia dokonujemy na koniec roku.
Naczelnik Wydziału GKM Barbara Kozicka - ponieważ dostarczenie pojemników na odpady
spoczęło na operatorze czyli ZGKiM, to pozostała kwota w wysokości 50 tys. zł, która została
przesunięta na modernizacje dróg.
Więcej uwag radni nie mieli.
W wyniku głosowania - 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, Rada Miasta podjęła
Uchwałę nr XXXVI/343/13 w sprawie zmian budżetu miasta na 2013 rok – X zmiana
(zał. nr 5).

pkt 6 c
Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie
miasta.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - stawki podatku od nieruchomości zostały
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zaktualizowane o wskaźnik inflacji 0,9 %.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej i Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej,
jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania 20 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym - Rada Miasta podjęła
Uchwałę nr XXXVI/344/13 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od
nieruchomości na terenie miasta - (zał. nr 6).

pkt 6 d
Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy dotyczących podmiotów i
przedmiotów opodatkowania niezbędnych do wymiaru i poboru podatku od nieruchomości,
podatku rolnego i podatku leśnego deklaracji i informacji podatkowych.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar - wzory zostały zaktualizowane i ma to ułatwić
wydziałowi kontrole. Aktualizacja polega głównie na określeniu położenia nieruchomości i
podaniu księgi wieczystej, w której wykazywany jest metraż do podatku od nieruchomości.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej jest pozytywna.
Radny K. Grylak pyta, czy dotychczas numer księgi wieczystej był wymagany?
Skarbnik - to jest nowość, nie był wymagany.
K. Grylak - usłyszałem, że ułatwi to życie wydziałowi, ale za to utrudni życie mieszkańcom.
Do dnia dzisiejszego Komisja Rewizyjna zajmuje się problemem człowieka, który nie
zauważył, ale i placówki podległe burmistrzowi nie zauważyły, że wygasła dzierżawa
wieczysta. To będzie trzęsienie ziemi, jak chodzi o wyciąganie numeru księgi. Nie wszyscy są
tak poradni jak my. Mam tu na uwadze starsze osoby.
Skarbnik - numer księgi wieczystej jest wymagany rozporządzeniem Ministra Finansów, nie
jest to wymysł urzędniczy. Jeżeli ktoś będzie miał kłopot, to na pewno urzędnicy udzielą
pomocy.
Radny Józef Barnaś dodał, że deklaracja będzie składana tylko wtedy kiedy nieruchomość
zmieni właściciela.
Więcej uwag nie było.
W wyniku głosowania - 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, Rada Miasta podjęła
Uchwałę nr XXXVI/345/13 w sprawie określenia wzorów formularzy dotyczących
podmiotów i przedmiotów opodatkowania niezbędnych do wymiaru i poboru podatku
od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego deklaracji i informacji
podatkowych - (zał. nr 7).

pkt 6 e
Projekt uchwały w sprawie nadania nowej nazwy ulicy.
Naczelnik wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska - ulica znajduje się w obrębie 18
Miasta Malborka, w dzielnicy Wielbark. Z wnioskiem o nadanie nazwy Obrońców Przeraża
wystąpiło Zrzeszenie Kaszubsko - Pomorskie, które złożyło wniosek do Burmistrza i
Przewodniczącego Rady.
Opinia Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji  i Komisji Rozwoju
Gospodarczego i promocji Miasta jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania - 21 głosami za (jednogłośnie), Rada Miasta podjęła Uchwałę nr
XXXVI/346/13 w sprawie nadania nowej nazwy ulicy (zał. nr 8).



10

Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski udzielił głosu przybyłej na sesję mieszkance
Malborka pani Helenie Grochowskiej przesiedlonej z Wołynia.
Pani Helena Grochowska - w maju 1945 roku transporty z Polakami, wypędzonymi z
Wołynia, przywiozły Kresowian także do Malborka. Wyrzucono nas z wagonów i zostawiono
przy torach między obecnymi I i II Piaskami. Zostaliśmy bez jakiejkolwiek pomocy,
pozbawieni swoich siedzib i ziemi z poczuciem wyrządzonej nam krzywdy z tęsknotą w sercu
i ranami w pamięci. Stanowiliśmy prawie 100% mieszkańców Malborka i to my stworzyliśmy
początek nowej historii na tej ziemi. Mijały lata odchodziły starsze pokolenia, wzrastały
nowe. Oddaliśmy temu miastu nasze siły, radości, smutki i nadzieję, że pokochamy te ziemię,
która stała się dla nas nową ojczyzną. Nadszedł rok 2013, 70 rocznica rzezi wołyńskiej.
Wróciły dawne wspomnienia o tak licznych ofiarach, ale także o bohaterach, szczególnie o
tych z Przebraża. Powstała myśl, aby oddać im cześć przez nazwanie jednej z ulic imieniem
Obrońców Przebraża.

Ich bohaterstwo powinno być uwiecznione po tylu latach zapomnienia. Projekt poparł
Pan Burmistrz Malborka W czasie naszej sierpniowej podróży sentymentalnej na Kresy
byliśmy także w Przebrażu, po którym zostały tylko nieliczne groby i krzyż pamiątkowy.
Odżyły stare wspomnienia tego, co stało się przed laty na tej ziemi.Teraz my z kresów
prosimy i domagamy się, aby krwawa polsko-wołyńska historia nie zaginęła w pamięci
nowych pokoleń.

Nazwa ulicy wzbudzi zainteresowanie tym fragmentem, jakże bolesnym, przeżyć
Wołyniaków. Przeszłość nie może być przekreślona czymś nowym, nawet bardzo ważnym.
Odchodzą ludzie, którzy byli naocznymi świadkami tamtych wydarzeń, więc nie pozwólmy
aby wraz z ludźmi , których już nie ma, odeszła w niepamięć przeszłość.

Jestem przekonana, że obecni dziś na tej sali poprą naszą inicjatywę i pomogą, aby
Kresowa przeszłość pozostała w pamięci. Naród bez przeszłości dąży ku samozagładzie, więc
Polacy i Polska mają zostać czarną plamą na mapach Europy? Krzyczę po trzykroć nie, nie,
nie!
Dzisiaj najserdeczniej dziękuję za przychylenie się do prośby Kresowian malborskich i
nadanie nowej ulicy miana Obrońców Przebraża. Dziękuję.

pkt 6 f
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia
bonifikat i wysokości stawek procentowych bonifikat przy oddawaniu nieruchomości w
użytkowanie wieczyste lub sprzedaży, w związku z realizacją roszczeń wynikających z art. 209
a ustawy o gospodarce nieruchomościami.
Naczelnik Wydziału RGP Katarzyna Kostrzewa - Rzoska - projekt dotyczy zmiany terminu
obowiązywania uchwały. Jest duże zainteresowanie ze strony wspólnot, więc występujemy z
wnioskiem o przedłużenie obowiązywania uchwały do 31 grudnia 2015 roku. Obecna
uchwała obowiązuje do końca 2013 roku.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej i Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej
i Komunikacji jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania - 21 głosami za (jednogłośnie), Rada Miasta podjęła Uchwałę nr
XXXVI/347/13 w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia warunków udzielenia
bonifikat i wysokości stawek procentowych bonifikat przy oddawaniu nieruchomości w
użytkowanie wieczyste lub sprzedaży, w związku z realizacją roszczeń wynikających z
art. 209a ustawy o gospodarce nieruchomościami - (zał. nr 9).
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pkt 6 g
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania
programu gospodarki nisko emisyjnej.
Naczelnik Wydziału GKO Barbara Kozicka - celem podjęcia tej uchwały jest możliwość
przystąpienia w ramach GOM do konkursu na pozyskanie środków na wykonanie opracowań.
Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej ogłosił konkurs skierowany
do jednostek samorządu terytorialnego oraz ich związków, stowarzyszeń i porozumień, które
przygotują plany gospodarki nisko emisyjnej. Wysokość możliwej do uzyskania kwoty dotacji
pochodzącej z Funduszu Spójności wynosi 85 % kosztów kwalifikowanych. Konkurs
zorganizowany jest w ramach IX osi Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko,
działanie 9.3.

Przedstawiony projekt uchwały wymagany jest jako załącznik do wniosku o wyżej
wymienione dofinansowanie. Może również stanowić podstawę do finansowania zadań z
zakresu ograniczenia niskiej emisji z udziałem innych środków zewnętrznych.
Opinia Komisji GKM i Komisji Finansowo-Budżetowej jest pozytywna.

Radny Krzysztof Grylak - czy docelowo wiąże się to z administracyjnym ograniczeniem
używania węgla?
Barbara Kozicka - zarząd województwa pomorskiego jest na etapie opracowania planu
ochrony powietrza dla obszaru pomorskiego. Ten projekt został nam przedstawiony do
zaopiniowania. Bardzo dużo uwag ze strony naszego samorządu przekazano, nie wiem czy
zostaną uwzględnione. Podobne i mocniejsze uwagi przekazały inne samorządy. Na pewno
duża część działań będzie przerzucona na samorządy.
K. Grylak uważam, że podtrzymując program podejmowany co roku pn.”czyste powietrze”
osiągnęlibyśmy zamierzony cel. Kraków wydał zakaz, ale Malbork jest mały. Ja będę
głosował przeciwko.
Więcej uwag radni nie mieli.
W wyniku głosowania - 19 głosami za, przy 1 głosie przeciwnym i 1 głosie wstrzymującym
się, Rada Miasta podjęła Uchwałę nr XXXVI/348/13 w sprawie wyrażenia woli
przystąpienia do opracowania i wdrażania programu gospodarki nisko emisyjnej - (zał.
nr 10).

pkt 6 h
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy
Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Malborku.
Naczelnik SPS Beata Żaroffe-Preuss - przedmiotowa uchwała mówi o  sposobie zwoływania
posiedzeń Rady Społecznej, trybie pracy i podejmowania uchwał, określa regulamin
uchwalony przez Radę Społeczną i zatwierdzony przez Radę Miasta Malborka. Rada
Społeczna działająca przy Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień w Malborku uchwałą Nr
1/2013 z dnia 24 września 2013 roku przyjęła w/w regulamin.
Opinia Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.

Radny K. Grylak - czy z członkostwem samorządowca w społecznej radzie związane są
jakieś gratyfikacje? Jeśli tak, to dlaczego nie ma o tym w regulaminie?
B. Żaroffe-Preuss - nikt z tytułu zasiadania w społecznej radzie nie będzie otrzymywał
żadnego wynagrodzenia.
Więcej uwag rani nie mieli.
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W wyniku głosowania - 21 głosami za (jednogłośnie), Rada Miasta podjęła Uchwałę nr
XXXVI/349/13 w sprawie zatwierdzenia Regulaminu Rady Społecznej działającej przy
Centrum Profilaktyki i Terapii Uzależnień  w Malborku - (zał. nr 11).

pkt 6 i
Projekt uchwały w sprawie udzielenia w 2014 roku Gminie Miasta Elbląg pomocy finansowej
na pokrycie kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób nietrzeźwych będących
mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork.
Naczelnik SPS Beata Żaroffe-Preuss powiedziała: aby zabezpieczyć środki na 2014 rok
potrzebne jest szczegółowe porozumienie Gminy Miasta Elbląg  z Gminą Miejską Malbork.
Środki finansowe, które samorząd przeznaczy na dofinansowanie dotyczą tzw. kosztów
pobytu zatrzymanego w Pogotowiu Socjalnym oraz skalkulowanych kosztów utrzymania
placówki w przypadku braku możliwości egzekucji tych należności od osoby przebywającej
w placówce. Uchwała i porozumienie mają charakter czasowy od 01 stycznia do 31 grudnia
2014 roku.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej i Komisji ds. Społecznych jest pozytywna.

Radny Jan Wilk - czy wiemy ile osób trafiło w ubiegłym roku do izby wytrzeźwień, czy udało
się coś z tych kosztów windykować od korzystających?
Naczelnik SPS Beata Żaroffe-Preuss - porozumienie jeszcze trwa. Kwota pobytu to 270 zł za
1 osobę na, za maksymalnie 6 osób w miesiącu. Jeśli chodzi o windykacje, to trzeba
powiedzieć, że jest to prawie niemożliwe, aby odzyskać jakieś środki. Bywalcy izby
wytrzeźwień to osoby pobierające zasiłki. Płacimy tylko za osoby zameldowane  w Malborku.
Więcej uwag rani nie mieli.

W wyniku głosowania - 20 głosami za, przy 1 głosie wstrzymującym się, Rada Miasta podjęła
Uchwałę nr XXXVI/350/13 w sprawie udzielenia w 2014 roku Gminie Miasta Elbląg
pomocy finansowej na pokrycie kosztów pobytu w Pogotowiu Socjalnym w Elblągu osób
nietrzeźwych będących mieszkańcami Gminy Miejskiej Malbork - (zał. nr 12).
Posiedzenie opuścił radny Dariusz Kostrzewa.

pkt 6 j
Projekt uchwały w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla niektórych
nauczycieli.
Naczelnik Wydz. OKS Jolanta Leszczyńska – wyjaśniła, że jest to porządkowanie poprzednio
podjętej uchwały zgodnie z sugestiami Wydziały Nadzoru i Kontroli Urzędu Wojewódzkiego.
Opinia Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
W wyniku głosowania - 20 głosami za (jednogłośnie), Rada Miasta podjęła Uchwałę nr
XXXVI/351/13 w sprawie tygodniowego obowiązkowego wymiaru zajęć dla niektórych
nauczycieli - (zał. nr 13).

pkt 6 k
Projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla samorządowego
zakładu budżetowego – Ośrodek Sportu i Rekreacji w Malborku oraz określenia
szczegółowych zasad i trybu udzielania oraz rozliczania tych dotacji.
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Piotr Sadowski dyrektor OSiR - uchwała ta daje możliwość planowania dotacji
przedmiotowej dla OSiR w projekcie budżetu na 2014 rok według  zasad zawartych w w/w
uchwale.
Opinia Komisji Finansowo-Budżetowej, Komisji Oświaty Kultury i Sportu jest pozytywna.

Radny Jan Wilk - podobnie jak wczoraj na posiedzeniu komisji finansowej wstrzymam się
od głosowania. Moje zdecydowane nie! dla bałaganu jaki razem stworzyliśmy. Uważam, że
należy wrócić do normalności i pozostawić jeden podmiot. Po upadku idei akwaparku część
mieszkańców uważa, że zmarnowano społeczne pieniądze. Nie usłyszeliśmy , kto ponosi za to
odpowiedzialność. Szacunek dla człowieka, który się w tym bałaganie odnajduje.
Piotr Sadowski - obiekty działają i nie ma mowy o bałaganie. Pozwolenie na budowę jest
ważne 2 lata, więc idea budowy akwaparku powróci może w innej formie.
Burmistrz Andrzej Rychłowski - przypomnę o jeszcze innym aspekcie. Działalność
komercyjna jaką jest prowadzenie hotelu i campingu nie może być prowadzona w zakładzie
budżetowym.
Więcej uwag radni nie mieli.

W wyniku głosowania - 18 głosami za, przy 2 głosach wstrzymujących się, Rada Miasta
podjęła Uchwałę nr XXXVI/352/13 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej
dla samorządowego zakładu budżetowego – Ośrodek Sportu i Rekreacji w Malborku
oraz określenia szczegółowych zasad i trybu udzielania oraz rozliczania tych dotacji -
(zał. nr 14)
Posiedzenie opuścili następujący radni: Józef Barnaś, Jacek Markowski, Joanna Iglińska. Stan
rady na 21 radnych, obecnie wynosi 17.

pkt 7
Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Zastępca burmistrza Maciej Rusek odpowiadając na pytanie radnego Wilka dotyczącego
przystani poinformował, że projekt jest realizowany z oszczędności z „Pętli Żuławskiej”.
Zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny odpowiedz na interpelację dotyczącą sześciolatków
zostanie udzielona na piśmie. Jeżeli chodzi o klub Olimpico, to nikt się do nas o środki nie
zwrócił, jeżeli będzie wniosek, to na pewno znajdą się środki.
Burmistrz Andrzej Rychłowski - grunt przy starej aptece został przejęty przez komornika i
sprzedamy prywatnemu podmiotowi. Niestety nie mamy już żadnego wpływu na właściciela.
Podobna sytuacja jest na Osiedlu Południe. Nasze służby prowadziły działania wobec
właścicieli, były nakładane mandaty.

ZGKiM zrobił wstępny kosztorys naprawy ul. Rolniczej i wynosi on ok. 150 tys.
złotych. Zastanowimy się czy nie zrobić tego bardziej kompleksowo w przyszłym roku.
Pytanie dotyczące sygnalizacji świetlnej, to nasz wniosek w tej sprawie do Generalnej
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad w Warszawie został przesłany. Czekamy na decyzję, ale
to też wiąże się z finansami.

Odpowiadając radnemu Wilkowi, oświadczam, że wszystkie nieruchomości
wyceniane są przez zaprzysiężonych rzeczoznawców. To rynek określa faktyczną cenę
nieruchomości. Pan Jan proponuje, żebyśmy w ogóle zaprzestali gospodarki
nieruchomościami. Na przyszły rok mamy zapisane w budżecie 6 mln z gospodarki
nieruchomościami.
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Temat przejścia na Nowej Wsi. Już niejednokrotnie podejmowaliśmy rozmowę z
głównym wykonawcą. Interweniowaliśmy już wielokrotnie, na razie niestety bez skutku.
Proszę nie szukać żadnej odpowiedzialności po naszej stronie.

Grunt na Piaskach (ul. Grudziądzka) zakupiła prywatna firma i jest już koncepcja
nowej lokalizacji śmietnika. Ta kwestia zostanie uregulowana.

Na pytanie dotyczące działań informacyjnych miasta odpowiadam radnemu
Grylakowi, że z wydawnictw „papierowych” mamy swoje ”82-200”. Funkcjonuje też „Radio
Malbork”, na które przeznaczamy środki. Mamy umowę z TV Malbork na umieszczanie
naszych informacji.

W sprawie obwodnicy przypomnę, że od 6 lat zabiegamy o realizację inwestycji
drogowych, które będą nas przybliżać do skomunikowania naszego miasta z zresztą Polski
i województwa. Przeszliśmy długą drogę i zrobiliśmy bardzo dobrą robotę. Dzisiaj jest szansa
dla naszego miasta. Gorąco wierzę, że zaczniemy realizację II nitki mostu już w przyszłym
roku. To powinna być sprawa ponad podziałami w tym mieście.

Delikatniejszy temat – POWER BOX. Cieszę się, że są firmy, które wchodzą z
ciekawymi programami do szkół. Szukanie drugiego dna jest dla mnie co najmniej
niezrozumiałe. Jest wiele programów niecertyfikowanych przez ministerstwo. Trudno
natomiast szukać czegoś złego w amperomierzu czy woltomierzu.

Odnośnie mandatów w sprawie psów, to w przypadku o którym mówił radny było tak,
że strażnik zwracał uwagę właścicielce i niestety nie chcę mówić co od niej usłyszał, więc
nałożył mandat 200 zł.
Radny Charzewski otrzyma odpowiedź na piśmie.

Przystanek na Osiedlu Południe musiał zostać przesunięty ze względu na parking.
Pozyskujemy jakieś środki z tytułu użytkowania przystanków przez przewoźników.
Prawdopodobnie w przyszłym roku stanie tam nowa wiata.
Radny S. Grudziński - oczywistym jest fakt, że nasze miasto jest zabrudzone przez pieski.
Ale czy mamy program, żeby tak nie było. W ogóle nie ma koszy na śmieci.
Burmistrz - w ostatnich 2 latach Straż Miejska rozdała ponad 1000 opakowań. W ostatnim
czasie Pani Gospodarz zakupiła 50 koszy. Niestety kosze giną. Myślę, że kto chce to kosz
znajdzie.
Radny Jan Wilk - doceniam starania burmistrza o II nitkę mostu i obwodnicę, nieśmiało
przypomnę, że idea II nitki mostu powstała trochę wcześniej. Życzę, żeby Pan osiągnął ten
cel, bo to bardzo ważne dla miasta. Nie krytykuję sprzedaży nieruchomości, mówię, że w
opinii  niektórych robione jest to w pośpiechu. Za 300 tys. zł, to kupuje się w Malborku 4
pokojowe mieszkanie, a nie kawał działki z budynkiem.
Radna Teresa Zdanowicz uważa, iż pomimo, że nie mamy wpływu na właściciela
nieruchomości przy ul. Wybickiego, to należałoby ją zabezpieczyć.
Radna prosi, ażeby odpowiedź na interpelację radnego Wilka dotyczącą przygotowania szkół
na przyjęcie sześciolatków, trafiła także do niej.
Radny Grylak - nie kwestionuję, że Pan Burmistrz bił się w Warszawie o II nitkę mostu i
obwodnicę, tylko dlaczego o kluczowej sprawie dowiaduję się z prasy, że obwodnicy w planie
nie ma. Tu Panie Burmistrzu chodzi o przepływ informacji. My nie dowiedzieliśmy się o tym
z Pana ust. Utrzymywani byliśmy w przekonaniu, że obwodnica będzie.

Natomiast czy możemy przyobiecać, że problem ze śmietnikiem mieszkańców
ul. Grudziądzkiej 27/b zostanie załatwiony do Sylwestra?
Burmistrz nie będę dyskutował o filozofii prowadzenia działalności gospodarczej, bo tu się
nigdy nie zrozumiemy.



15

Nie przypisuję sobie roli, że ja wymyśliłem potrzebę II nitki mostu. Pierwsze pismo do
ministra transportu dotyczące II nitki mostu było w 1947 roku. Mogę je przekazać radnemu
Wilkowi.
Jeżeli chodzi o śmietnik na Piaskach to ZKGiM monitoruje cały czas sytuację.

pkt 8
Informację o wynikach   analizy   oświadczeń majątkowych pracowników Urzędu

Miasta, zastępców burmistrza, sekretarza miasta, skarbnika, kierowników jednostek
organizacyjnych miasta,  osób zarządzających i członków organu zarządzającego miejską
osobą prawną oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu burmistrza
przedstawił zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny (zał nr 15).

Informację o wynikach analizy oświadczeń majątkowych radnych przedstawił
Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski (zał. nr 16).

pkt 9
Radni nie wnieśli uwag do protokołu z XXXV sesji Rady Miasta Malborka, wobec
powyższego zostanie on podpisany.

pkt 10
Komunikaty i wolne wnioski.
Wiceprzewodnicząca Rady Bożena Piątkowska poinformowała o zaproszeniach jakie radni
otrzymali na uroczystości państwowe i zachęciła radnych do uczestnictwa.
Przewodniczący Rady poinformował, że komisje Rady pozytywnie zaopiniowały wniosek
Burmistrza w sprawie darowizny nieruchomości na rzecz Powiatu Malborskiego oraz
przyjęcia darowizny od Powiatu Malborskiego. Starosta Malborski zwrócił się z wnioskiem
do Burmistrza Miasta Malborka o przeniesienie na rzecz Powiatu Malborskiego w formie
darowizny własności działki nr 187/16 położonej w obrębie 12 miasta Malborka przy ul.
Kotarbińskiego, o pow. 0.0911 ha. Wnioskowana nieruchomość przylega bezpośrednio do
nieruchomości Powiatu oddanej w trwały zarząd dla Centrum Edukacji Zawodowej. Na
wnioskowanej nieruchomości Powiat zamierza wybudować nową siedzibę Poradni
Psychologiczno - Pedagogicznej. Dla nieruchomości nie ma obowiązującego planu
zagospodarowania przestrzennego. Jest ona zbędna dla potrzeb miasta Malborka - stanowi
teren zielony.

Jednocześnie Burmistrz Miasta Malborka zwrócił się do Starosty Malborskiego
o nieodpłatne przeniesienie na rzecz Miasta Malborka własności działki nr 114/3 położonej
w obrębie 2 miasta przy ul. Głównej, o pow. 0.1088 ha. Nieruchomość ta zgodnie
z obowiązującym miejscowym  planem zagospodarowania przestrzennego dzielnicy Kałdowo
– Uchwała nr 369/XLIII/05 z 14.12.2006 r. przeznaczona jest na usługi turystyczne. Położenie
nieruchomości w kompleksie terenów miejskich powoduje, iż celowe jest jej włączenie do
oferty inwestycyjnej miasta Malborka. Pozwoli to na bardziej racjonalne planowanie i
realizowanie zagospodarowania przestrzeni, jak również zwiększy atrakcyjność oferty
inwestycyjnej miasta.

Przewodniczący Rady poinformował, że Radny Krzysztof Grylak złożył następujący wniosek
cyt;” Rada Miasta Malborka upoważnia i zobowiązuje przewodniczącego pana Arkadiusza
Mroczkowskiego do wystosowania zaproszenia do ministra transportu, budownictwa i
gospodarki morskiej pana Sławomira Nowaka celem uczestnictwa w publicznej debacie, którą
na tę okoliczność zorganizuje Burmistrz Miasta Malborka. Tematem debaty będzie
„Obwodnica Malborka – szanse i zagrożenia”.
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Radny Z. Leszczyński - są procedury, dajmy sobie szansę,  żeby zastanowić się i przemyśleć.
Radny Krzysztof Grylak wniosek nie rodzi żadnych skutków finansowych, natomiast jest
inicjatywą obywatelską, dlatego proszę o przegłosowanie wniosku.
Radny Stanisław Berliński jeżeli jest demokracja w samorządzie to trzeba jej przestrzegać.
Albo odrzucić w pierwszym czytaniu, albo przekazać do komisji.
Radny L. Witkiewicz skutków finansowych wniosek nie ponosi, ale skutki mentalne mogą
być. Możemy nic nie zyskać ale zrazić ministra do podjęcia decyzji, możemy.
Przewodniczący - kto jest za wnioskiem radnego Grylaka: 1 głos był za.

Ad. pkt 11
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Arkadiusz Mroczkowski zamknął
XXXVI sesję Rady Miasta Malborka.
Protokółowała Ewa Arbart

Przewodniczący
Rady Miasta Malborka

Arkadiusz Mroczkowski


